

ATTACHMENT 6 - PLAIN LANGUAGE SUMMARIES

Plain Language Summary

Renewal of Type B Water Licence 2BE-HAK2126

The Hackett River Project (Project) is located in the West Kitikmeot region of Nunavut. The property is situated on Crown Land and on Inuit-Owned Land approximately 300 km south of Cambridge Bay and 80 km southwest of Bathurst Inlet. The Project is owned and operated by Glencore Canada Corporation. The Project includes operation of a seasonal camp and an airstrip (on ice in winter, on land in summer). The Project is currently in care and maintenance, however an exploration program may be conducted during the proposed water licence renewal term including operation of diamond drills. During care and maintenance progressive reclamation and camp clean-up has and will continue to be undertaken by Glencore during the summer months. Should exploration drilling activities resume, activities and infrastructure will be the same as previously undertaken and authorized. During exploration it is expected that environmental studies related to the proposed mine development would also take place.

As the current Hackett River Project exploration water licence (2BE- HAK2126) with the Nunavut Water Board is expiring on March 31, 2026, Glencore is applying to renew the licence for another 5 years. This application for renewal is being submitted to the both the Nunavut Planning Commission and the Nunavut Water Board.

The scope of camp activities will not change from those authorized under the current licence, which are:

- Continued use of up to 299 m³ of Water daily: 30 m³/day for domestic purposes and 269 m³/day for on-land and on-ice drilling as well as for the construction of ice strips;
- Continuation of exploration work and related activities including drilling and environmental baseline studies;
- Continued operation of a land based and on-ice airstrip.
- Continued use of the existing camp infrastructure during care and maintenance and for future exploration work; and
- Progressive reclamation of the project site.

These activities have been previously evaluated by the Nunavut Impact Review Board and were determined to be exempt from further screening by the Nunavut Planning Commission on last renewal in 2021. There are no changes proposed to the licence as it currently exists.

Pitquhiliqutaungittuq Nainaqhimayuq

Nutanguqnia Qanurittunia B Imaqmun Laisa 2BE-HAK2126

Tamna Hackett Kuugaq Havaguhia (Havaguhia) inilik tahamani Pingangnaani Kitikmeot avikhimaniani Nunavut. Tamna havakviuyuq inilik Quinguyup Nunaani tahamanilu Inuit-Nanminiriyat Nuna mikhaani 300 kilaamitat nigiani Ikaluktutiak tamnalu 80 kilaamitat nigata pingangnaani Kingaok. Tamna Havaguhia nanminiriyayuq aulatauyuqlu tapkunanga Glencore Kanata Kuapurisan. Tamna Havaguhia ilalik aulataunia ukiup ilaani hiniktaqvik tamnalu tingmitinut milvik (hikumi ukiumi, nunami auyami). Tamna Havaguhia tatya munariyayuq ihuaqhihimanialu, kihimik havikhaqhiurniq havaguta atuqtaulaq atuqtitlugu uuktutayuq imaqmun laisa nutanguqnia hivitunikha ilautitlugu aulania qiplariktut ikuutarutit. Atuqtitlugu munariyayuq ihuaqhihimanialu aturuiqpaliayut halumaqtiqni ilitquhiatutlu utiqtitni hiniktaqviklu halumaqtiqnia piyuq atuinaqniaqlu havariyaunia tapkunanga Glencore atuqtitlugu auyani tatqiqhiutit. Atuat havikhaqhiurniqmun ikuutarniq huliniit atulimikpat, huliniit havagutitlu ayyikkutariniaqtai hivuani havariyayut pilaqtitauyutlu. Atuqtitlugu havikhaqhiurniq niriugiyayuq tamna avatiliqutit naunaiyaqni turangayut uuktutayumun uyarakhiurniq pivaliatitni atuqtauniat.

Piplugutatya Hackett Kuugaq Havaguhia imaqmun laisa (2BE- HAK2126) tapkununga Nunavut Imaliriyit Katimayit nungutniaq talvani Matyi 31, 2026, Glencore tukhiqtut nutanguqnianik tamna laisa hulivalliq 5 ukiunut. Una tukhiraat nutangurutikhamun tuniyayuq tamatkiknut tapkununga Nunavut Parnaiyit Kamisan tapkuatlu Nunavut Imaliriyit Katimayit.

Tamna havaguhia hiniktaqvik huliniit allangulaittuq tahapkunanga pilaqtitauyut atuqhugu tatya laisa, tapkuanguyut:

- Huli atuqnia tikitlugu 299 m³ tamna Imaq qau tamaat: 30 m³/ubluq inungnut piplugit tamnalu 269 m³/ubluq nunami hikumilu ikuutarniq tamnaluttauq hanayaunia hikumi milviit;
- Atuinaqni havikhaqhiurniq havat turangayutlu huliniit ilautitlugit ikuutarniq avatiliqutitlu huniumaititlugit ilitquhi naunaiyainiq;
- Atuinaqni aulataunia nunamiittut hikumilu milviit;
- Atuinaqni tapkuat tatya atuqtut hiniktaqvik havagutai atuqtitlugu munariyaunia ihuaqhihimanilu hivunikhamilu havikhaqhiurniq havat; tamnalu
- Aturuiqpaliayut halumaqtiqni ilitquhiatut iliuqaqni havaguhia inaa.

Tahapkuat huliniit hivuani naunaiyaqtauyut tapkununga Nunavut Avatiliqiyit Katimayit naunaiqtauyutlu aturiaqangitni naunaiyatqikhaqninut tapkununga Nunavut Parnaiyit Kamisan kingulliqliki nutanguqtaunia talvani 2021. Piittuq allanguninik uuktutaunia tamna laisa tatya atuqtumi.

ᄡᆞᆫᆯᆺᆸᆺᆷ ᄡᆞᆫᆻᆮᆺᆷ B ᄠᆾᆯᆺ ᄢᆻᆷᆺ 2BE-HAK2126

[illegible]

ሊደገብና ተጋባይነት ያለው ምርመራ ለጥያቄው ለተሰጠው ምርመራ (2BE- HAK2126) የሚገባው ወይም
 ለተሰጠው የጥያቄው ምርመራ ለተሰጠው ምርመራ 31, 2026, የጥያቄው ምርመራ ወይም የጥያቄው ምርመራ
 ለጥያቄው ምርመራ 5-ኛው ነው። ሆኖም ይህም ምርመራ ወይም የጥያቄው ምርመራ ምንም ዓይነት
 የጥያቄው ምርመራ ወይም የጥያቄው ምርመራ አይደለም።

[illegible]

- [illegible]

[illegible]

Résumé en langage clair

Renouvellement du permis d'utilisation des eaux de type B 2BE-HAK2126

Le projet Hackett River (le « Projet ») est situé dans la région de Kitikmeot Ouest, au Nunavut. La propriété est située sur des terres de la Couronne et des terres inuites, à environ 300 km au sud de Cambridge Bay et à 80 km au sud-ouest de Bathurst Inlet. Le projet est détenu et exploité par Glencore Canada Corporation. Il comprend l'exploitation d'un camp saisonnier et d'une piste d'atterrissage (sur la glace en hiver et sur terre en été). Le projet est actuellement en phase d'entretien et d'entretien, mais un programme d'exploration pourrait être mené pendant la période de renouvellement du permis d'utilisation des eaux, y compris l'exploitation de foreuses au diamant. Durant cette phase d'entretien et d'entretien, Glencore a entrepris et continuera d'entreprendre la remise en état progressive et le nettoyage du camp pendant les mois d'été. Si les activités de forage d'exploration reprennent, les activités et les infrastructures resteront les mêmes que celles entreprises et autorisées précédemment. Durant la phase d'exploration, des études environnementales liées au projet de développement minier devraient également être réalisées.

Le permis d'exploration des eaux du projet Hackett River (2BE-HAK2126) délivré par l'Office des eaux du Nunavut expirant le 31 mars 2026, Glencore demande son renouvellement pour cinq ans. Cette demande est soumise à la Commission d'aménagement du Nunavut et à l'Office des eaux du Nunavut.

La portée des activités du camp ne sera pas modifiée par rapport à celles permises par le permis actuel, à savoir :

- Utilisation continue d'un maximum de 299 m³ d'eau par jour : 30 m³/jour à des fins domestiques et 269 m³/jour pour le forage terrestre et sur glace, ainsi que pour la construction de bandes de glace
- Poursuite des travaux d'exploration et des activités connexes, y compris le forage et les études environnementales de base
- Poursuite de l'exploitation d'une piste d'atterrissage terrestre et sur glace
- Utilisation continue des infrastructures existantes du camp pendant les travaux d'entretien et d'entretien et pour les futurs travaux d'exploration ; et
- Remise en état graduelle du site du projet.

Ces activités ont déjà été évaluées par la Commission du Nunavut chargée de l'examen des répercussions et ont été jugées exemptées d'un examen plus approfondi par la Commission d'aménagement du Nunavut lors du dernier renouvellement en 2021. Aucun changement n'est proposé à la licence telle qu'elle existe actuellement.